
VVD-Leefbaar Uden - Algemene beschouwingen begroting 2021-2024

Jarenlang op de portemonnee passen helpt ons door onzekere tijd 
heen met sluitende begroting

Er ligt een sluitende begroting voor de komende jaren. En dat is mooi. Natuurlijk: bepaalde 
keuzes hadden wij als VVD-Leefbaar Uden liever niet of anders gemaakt. En we balen ervan 
dat de verhoging van de onroerendezaakbelasting, die vorig jaar onontkoombaar was, niet is 
teruggedraaid. De impact van corona is enorm, op alle fronten en voor alle inwoners. Maar 
het huishoudboekje klopt en dat is – juist in deze onzekere tijd – heel belangrijk. Uiteraard 
hebben we ook onze zorgen. En vragen. Hieronder zetten we ze per thema op een rij. 

Dienstverlening: nog niet op orde 
Vorig jaar hebben wij ons kritisch uitgelaten over de klantgerichtheid van de gemeente Uden. 
Een omslag in denken is nog altijd hard nodig. Van ‘nee, kan niet’ naar ‘ja, we kijken samen 
wat wél mogelijk is’. De oprichting van de commissie majeure projecten is een goede zet. 
Maar het probleem is: we zien geen harde resultaten. Inwoners en ondernemers moeten nog 
te lang wachten op reactie, en meedenken van de gemeente is nog niet vanzelfsprekend. 

Burgerparticipatie is intussen een gevleugeld woord. Terecht, het is belangrijk om de ideeën, 
ervaringen en kennis van inwoners te benutten. Maar wel met duidelijke kaders, zoals 
financiële, juridische en technische (on)mogelijkheden. Beter verwachtingsmanagement is 
nodig. Zo gaan we efficiënter om met ieders tijd en voorkomen we teleurstelling en onbegrip. 

1. Verbetering personele bezetting: wat is de status, wat zijn de (meetbare) doelen en 
wanneer zijn die bereikt? En wat doet de gemeente om betrokken medewerkers aan 
boord te houden? 

2. Hoe zit het met de prioriteitsstelling van de aanvragen, de achterstanden en de 
hoeveelheden op de verschillende afdelingen? 

3. Wil de gemeente inzetten op beter verwachtingsmanagement bij burgerparticipatie? 
Zo ja, hoe? 

Veiligheid: meer samenwerken in de regio
De Veiligheidsregio is door corona een waardevol samenwerkingsverband gebleken. Maar 
deze samenwerking wordt nog onvoldoende benut in de bestrijding van criminaliteit. Elke 
vorm van criminaliteit moet keihard bestreden worden. Er zijn het afgelopen jaar wel 
woningen en bedrijfspanden gesloten, maar dit is het topje van de ijsberg. 

4. Wat heeft de samenwerking binnen de Veiligheidsregio ons opgeleverd in het 
terugdringen van de criminaliteit?

5. Welke maatregelen zijn er genomen om cybercriminaliteit en ondermijning bij de 
wortel aan te pakken?

Woningbouw: aandacht voor huurwoningen en bouwgrond
De woningnood is enorm. Ambities zijn gelukkig niet van de lucht: 1.600 extra woningen 
realiseren tot 2030 is een hele opgave. Wel vragen wij ons af: welke vorderingen maakt Area 
met de bouw van meer sociale huurwoningen? En wordt er wel genoeg actie ondernomen 
om meer vrijesectorhuurwoningen te realiseren (tot € 1.000)? De schreeuw om bouwgrond 
neemt ook toe. Actieve grondpolitiek is een must. Die proactieve rol moeten we ook pakken 
als het gaat om de bedrijventerreinen. Er is bijna geen industriegrond meer beschikbaar. 

6. Wat doet de gemeente om de bouw van huurwoningen te bevorderen? 
7. Hoe zorgt de gemeente voor meer beschikbare (bouw)grond, met name in Volkel?  
8. Welke plannen zijn er voor uitbreiding en herstructurering van bedrijventerreinen? 



Centrum en de Maashorst: actie, graag! 
Ons centrum is de bruisende parel in de regio en dat willen we zo houden. Mooie 
ontwikkelingen dragen hieraan bij. Zoals de herinrichting van de Marktstraat, die bijna is 
afgerond. De initiatieven vanuit UCO. En de gesprekken die de centrummanager voert met 
onder meer vastgoedeigenaren. Dit laatste was een langgekoesterde wens. 

Wat achterblijft is de ontwikkeling van centrum oost: het deel tussen het voormalige PNEM-
gebouw en de Prior van Milstraat. Wat duurt het lang voordat we hier actie zien! Ook bij de 
centrumvisie wordt ons geduld op de proef gesteld. Graag zien wij deze raadsperiode nog de 
resultaten hiervan. Een aandachtspunt is ook het naderende vertrek van de brandweer uit 
het centrum. Een goed totaalplan voor de ontwikkeling van dit gebied is cruciaal. 

Wat ook extra aandacht verdient, is ons andere visitekaartje: de Maashorst. Dit kunnen én 
moeten we beter vermarkten. 

9. Hoe zijn de ontwikkelingen in het centrum? Denk aan: aantal bezoekers, leegstand, 
voortgang gesprekken met vastgoedeigenaren, de lobby voor nieuwe winkels, etc. 

10. Wat is de status van de plannen voor het gedeelte van de Markt tussen de 
Marktstraat en de Julianastraat?

11. Centrumvisie: hoe ziet de planning eruit? 
12. Oostzijde centrum: wanneer starten de sloop en nieuwbouw?
13. Gebied brandweerkazerne: hoe staat het met de ontwikkeling van dit gebied? 
14. Hoe gaat de gemeente de Maashorst meer en beter vermarkten?

Duurzaamheid: nieuwe mogelijkheden verkennen
Qua duurzaamheid hoeven we in Uden geen koploper te zijn. Vooraan meelopen in het 
peloton is veel efficiënter en betaalbaarder. Als het gaat om zonnepanelen en –parken 
pleiten wij dan ook voor een pas op de plaats. Eens te meer omdat er zo veel andere 
mogelijkheden zijn die veel kansrijker zijn. Denk aan het besparen en delen van energie. De 
juiste keuzes maken: daar gaat het om. Verduurzamen is mooi, maar niet tegen elke prijs. 
Het mag niet ten koste gaan van onze bouwdoelstellingen of de agrarische sector.

15. Kunt u ons toezeggen dat u zich openstelt voor de mogelijkheden in energiereductie, 
en dat u  een pas op de plaats maakt op het gebied van zonnepanelen?

Infrastructuur: toekomstbestendige oplossingen
De bereikbaarheid van Uden komt verder in het geding. Terwijl een goede infrastructuur 
cruciaal is voor de ontwikkeling van ons centrum en onze bedrijventerreinen. Van groot 
belang is dat lopende projecten snel hun beslag krijgen én dat er ondertussen gewerkt wordt 
aan toekomstbestendige oplossingen. 

16. Realisatie ‘omklap’ N605: hoe ziet het tijdspad eruit?
17. Aanpassingen N264: wat is de planning? En komt er een verkeersplan om de hinder 

van deze werkzaamheden – in heel Uden – tot een minimum te beperken? 
18. De Zeelandsedijk (tussen de N264 en de Kromstraat) zou de nieuwe entree worden 

voor ons bedrijventerrein. Wanneer starten we hiermee? 

Sport en cultuur: gericht hulp bieden
Verenigingen en instellingen zijn hard geraakt door corona. Zij verdienen hulp van de 
gemeente om erbovenop te komen. Niet onbeperkt of alleen financieel, maar ook 
organisatorisch.

19. Wanneer verhuist Red Sox naar de Boekelsedijk? 
20. Hoe ontwikkelt museum Krona zich in relatie tot de gemaakte prestatieafspraken?
21. Hoe ontwikkelt DTV zich en hoe staat het met de vrijage met Landerd TV? 
22. Wat is de status rond de aanwijzing van een evenemententerrein in de gemeente? 



Sociaal domein
Wij zien dat er op alle fronten hard gewerkt wordt om grip te krijgen op de portemonnee van 
het sociale domein. Veel aandacht gaat uit naar preventie, zoals afgesproken in het 
coalitieakkoord. Wij zijn te spreken over het armoedebeleid. Het coronavirus zorgt ook op 
sociaal gebied voor extra uitdagingen. 

23. Krijgt het college grip op de inkoop van jeugdzorg? Zo ja, hoe?
24. Wat betekent het coronavirus voor het netwerk van voorzieningen? Hoe wordt hierop 

gereageerd?  
25. Welke invloed heeft het coronavirus op het armoedebeleid? Hoe gaat de gemeente 

hiermee om?

Tot slot
Gelukkig heeft VVD-Leefbaar Uden nog veel vragen; we willen continu blijven verbeteren. 
We zijn trots op de sluitende meerjarenbegroting die het college ons heeft gepresenteerd. Er 
is goed geluisterd naar de burger en er wordt nog volop geïnvesteerd in Uden, Volkel en 
Odiliapeel. Een gezonde start om volgend jaar de samenvoeging met Landerd op basis van 
gelijkwaardigheid aan te gaan.

VVD-Leefbaar Uden stemt dus in met deze begroting.

Ton de Vroomen
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